

Commissie 3

Notulen

Zitting van 24 mei 2022

Samenstelling:

Aanwezig:

De heer Kurt Persegael, commissievoorzitter; mevrouw Astrid Wittebolle, schepen; de heer Jan Van Otten, schepen; de heer Hannes Anaf, raadslid; de heer Eric Vos, raadslid; de heer Peter Roes, raadslid; de heer Ludwig Nietvelt, raadslid; de heer Bart Voordeckers, raadslid; de heer Wout Schaetraet, raadslid; de heer Jeff Dierckx, raadslid; de heer Achraf El Yakhlof, raadslid; raadslid; de heer Koen De Busser, raadslid; de heer Jan van Steenberghe, raadslid;

Mevrouw Charlotte Verboven, commissiesecretaris.

Zijn eveneens aanwezig:

De heer Luc Debondt, raadslid, mevrouw Vicky Waterschoot, raadslid.

24 mei 2022 19:30 -De voorzitter opent de openbare zitting

1. Goedkeuring verslag vorige vergadering

Notulen

Uit het publiek komt een opmerking over het verslag van maart waar er toen de vraag gesteld werd om de presentaties die op de commissies getoond werden, te kunnen krijgen. Via een mail aan het Secretariaat werd er een aanvraag ingediend om 3 presentaties te ontvangen. 2 daarvan werden ontvangen, waarbij alle afbeeldingen werden verwijderd. Maar daar ben je dan niks meer mee. Waar kunnen burgers nog correcte en volledige informatie vergaren. De derde presentatie in het kader van de vervolgo opdracht van Leo Van Broeck zou via schepen Wittebolle komen, zo werd er toen via mail meegedeeld. Ondertussen zijn er 2 maanden gepasseerd en zijn ze nog steeds niet in zijn bezit.

Schepen Wittebolle geeft mee dat schepen Van Otten de procedure rond de presentaties heeft uitgelegd. Wat de presentatie van de vervolgo opdracht van Leo Van Broeck betreft, deelt zij mee dat zij de desbetreffende mail niet heeft ontvangen.

Uit het publiek wordt nog aangevuld dat een presentatie rond bijvoorbeeld fietspaden waarbij er geen weergave van de fietspaden op een kaart is, geen nut heeft, want het één ondersteunt het ander. Als je de toelichting wil begrijpen, heb je alles van de presentatie nodig.

Schepen Van Otten verduidelijkt dat wanneer er een beeld/foto gebruikt wordt bij een presentatie deze niet zomaar kan bezorgd worden. Hij geeft mee dat de dag na die commissie er een boete binnengekomen is over het publiceren van een afbeelding die gebruikt werd uit een presentatie van een andere eigenaar.

Schepen Wittebolle meldt dat ze dit nogmaals zullen bespreken op het college. En ze zal bij Leo Van Broeck navragen of en hoe zijn presentatie bezorgd mag worden.

Kurt Persegael deelt mee dat dit verder zal nagevraagd worden, maar hij weet dat het niet zo makkelijk is om dingen te delen. De wetgeving rond de GDPR is een raar beestje.

Eric Vos stelt voor bij een aanstelling of lanceren van een bestek goedkeuring te vragen. Of foto's zelf aankopen en deze dan gebruiken.

Schepen Van Otten vult aan dat het vaak om plannen gaat.

Verder wordt het verslag van vorige vergadering goedgekeurd.

2. Organisatietraject Musea Turnhout

Toelichting

Toelichting bij het lopende organisatietraject van de Musea Turnhout.

Notulen

Aan de hand van een ppt geeft Ben Croon toelichting bij dit punt.

Schepen Wittebolle geeft mee dat er aan het beleidsplan gewerkt wordt, welk ook nog op de commissie zal toegelicht worden. Dan zullen de linken gelegd worden tussen de manier waarop het georganiseerd wordt en de daar aan te koppelen inhoud. Want er werd nu alleen gedacht vanuit de musea en de teams wat voor hen nodig is, maar de ambities gaan duidelijker worden wanneer we aan het beleidsplan gaan beginnen schrijven.

Eric Vos vindt het een goede combinatie tussen ambitie en haalbaarheid met de organisatiestructuur die meer het geheel benaderd dan de drie luiken apart. Hij denkt wel dat het een kunst gaat zijn om de coördinatie te krijgen vanuit het profiel zoals deze werd opgesteld met ook de zorg om het geheel te bewaken vanuit de coördinatie. Hij denkt dat er voor het Begijnhof heel wat opportuniteiten liggen, zeker wat betreft de kerk en de kapel. Tegelijkertijd loopt heel het kerkenplan en de oriëntering daarvan waardoor het gesprek best ook gevoerd wordt rond de kunstcollectie van de kerk. Hij ziet opportuniteiten om niet alleen de scope binnen het Begijnhof te maken, maar ook binnen heel de religieuze kunst. Begijnhoven in Vlaanderen en Nederland zijn heel populair en dat biedt op toeristisch vlak ook heel wat mogelijkheden. Hij denkt dat het interessant kan zijn om dit verder te exploreren. Als laatste verwijst hij naar de presentatie van Ben en dit in het kader van de plannen over de voortuin. Hij denkt dat er best vanuit een breder stedelijk gegeven kan gekeken worden naar de toekomstige ontwikkelingen, ook met parking Muylenberg. Verder vindt hij het een heel interessant project en is hem opgevallen uit de presentatie dat we veel 'vrienden van de musea' hebben. Maar het lijkt hem ook interessant om daar het gesprek aan te gaan om vrienden van de musea van Turnhout te worden.

Jan Van Steenberghe heeft een vraag over het budget van 152 000 euro dat hernieuwd moet gaan worden. Er is de ambitie om van 26 000 bezoekers naar 38 000 te gaan, dus er gaan heel wat meer middelen voor nodig zijn, plus het feit dat er 2,5 VTE bijkomt. Hij vraagt of dit gesubsidieerd zal worden en of er ook een gedeelte uit het stadsbudget zal komen.

Schepen Wittebolle deelt mee dat er in eerste instantie een goed beleidsplan zal worden neergeschreven zodat er meer subsidies verkregen zullen worden. Dat is echt de ambitie. En de budgetbesprekingen zullen uitwijzen wat er verder mogelijk is. Het is ook niet altijd zo dat je per se extra geld nodig hebt om een dynamiek binnen een museum te krijgen. De organisatie is ook klaar om daarmee te starten en te evalueren hoever we daarmee geraken. Vanuit Europa zouden er ook nog subsidies te verkrijgen zijn. Met de strategische cel zal bekeken worden wat daar de mogelijkheden zijn.

Eric Vos vraagt of de Vlaamse criteria nog dezelfde zijn of inmiddels verscherpt zijn.

Sofie Wilder geeft mee dat de visienota van Jan Jambon andere accenten legt dan de vorige maar de meeste hoofdlijnen blijven dezelfde, waaronder participatie.

3. Realisatieovereenkomst ProjectPARKWIJK en desaffectatie en recht van bebouwing DE ARK delen openbaar domein fase 1 herontwikkeling parkappartementen

Toelichting

Toelichting bij realisatieovereenkomst ProjectPARKWIJK. In navolging van de samenwerkingsovereenkomst ProjectPARKWIJK wordt aan de gemeenteraad gevraagd goedkeuring te hechten aan de "Realisatieovereenkomst Parkwijk ifv algemene afspraken mbt de onroerende (domein-)goederen en afspraken mbt openbaar domein fase 1". Daarbij worden stroken openbaar domein uit het vastgestelde rooilijnplan gedesaffecteerd uit het openbaar domein en kosteloos overgedragen naar DE ARK. In afwachting van de effectieve overdrachtsakte wordt een recht tot bebouwing toegekend.

Notulen

Aan de hand van een ppt geeft Bert Willems toelichting bij dit punt

Wout Schafraet vraagt ter verduidelijking of het gaat over de helft van het patrimonium van De Ark in de Parkwijk.

Bert Willems bevestigt dit.

Vanuit het publiek komt de vraag of de stijgende bouwkosten die doorgerekend worden voor problemen zou kunnen zorgen.

Bert Willems geeft mee dat de VMSW hun budgetteringsplafond heeft opgetrokken in het voorjaar en De Ark daarom een tweede aanvraag heeft moeten doen met de verhoogde kosten omdat ze zagen dat ze in de eerste aanbesteding ettelijke miljoenen over het budget zaten. Maar nu zou het budget wel voldoende zijn. Hij meldt dat hij de kleine details niet kent, maar deelt wel mee dat Vlaanderen meegegaan is in de indexering.

Het publiek vult nog aan dat het voor de bewoners van de Parkwijk belangrijk is, want hoe vlugger dat de gebouwen in orde komen, hoe vlugger zij terug kunnen komen. Want als er vertraging blijft oplopen dan wordt dat één grote soep.

Bert Willems meent dat dit een probleem is dat, logischerwijs, bij alle sociale huisvestingsmaatschappijen in Vlaanderen speelt, waar dus een oplossing voor moet komen.

Schepen Wittebolle geeft nog mee dat Bert Willems volgende commissie terugkomt voor de vraag van Bart Voordeckers over de stand van zaken rond het Stadspark, die dan zal worden toegelicht. Maar momenteel wordt dit nog voorbereid.

Bert Willems tempert het enthousiasme want Marc Machielsens zal deze presentatie geven.

4. Aanpassing verdeling werkingssubsidies 2022 voor cultuur en jeugd

Toelichting

Aanpassing van de verdeling van de werkingssubsidies 2022 voor de cultuur- en jeugdverenigingen omwille van de gevolgen van de coronamaatregelen in het werkingsjaar 2021-2022

Notulen

Aan de hand van een ppt geeft Nico Verhoeven toelichting bij dit punt.

5. Subsidierегlement stedelijk herstelfonds vrijetijdssector 2022

Toelichting

Toelichting bij de actualisering en (beperkte) bijsturing van het subsidierегlement stedelijk herstelfonds vrijetijdssector 2021

Notulen

Aan de hand van een ppt geeft Nico Verhoeven toelichting bij dit punt.

Eric Vos meent dat het misschien interessant kan zijn om eens op een volgende commissie te bekijken hoe de verenigingen door de coronaperiode gekomen zijn, mét steun van de stad. Ook in het jeugdwerk, leiding en zo verder, iedereen heeft iets anders gedaan.

Nico Verhoeven geeft mee dat er een enorme dynamiek is om dingen te gaan doen, zowel bij de jeugdverenigingen als bij de cultuur- en sportverenigingen.

Schepen Van Otten vult aan dat de sportverenigingen een redelijk normaal jaar hebben gehad. Dat lag in de coronacrisis helemaal anders. In de eerste periode hebben we veel steun aan de sportverenigingen gegeven en in de tweede periode, vanaf dit seizoen, merken we dat zij wel een redelijk normale werking hebben gehad. Dat geven ze zelf ook aan. Bij jeugd- en cultuurverenigingen is dat anders, want daar gaat het over voorstellingen e.d. Die behoeften liggen helemaal anders en daar hebben we nu ook naar gekeken. Per sector hadden we al afspraken gemaakt rond budget. Doordat de focus bij de sportverenigingen helemaal anders lag, is dat budget zo goed als opgebruikt. De paar dingen die we nog kunnen doen, doen we uiteraard nog.

Nico Verhoeven blikt ook al even verder naar de gemeenteraad van juni en licht het agendapunt 'de subsidies zomerkampen 2022' al toe.

6. Punten agenda Gemeenteraad en Raad Maatschappelijk Welzijn

Notulen

Er werden geen extra punten aangehaald.

7. Uit het college

Notulen

Schepen Van Otten deelt mee dat hij gecontacteerd geweest is door de manager van het zwembad met de melding dat er heel veel zieken waren bij het zwembadpersoneel, dat er een tekort is aan gediplomeerde redders (= eigen aan Vlaanderen) en jobstudenten die ze niet kunnen inzetten omwille van examens en dat de vaste medewerkers al overbelast zijn of geraken. Met de huidige bezetting kan de veiligheid en de werking die er nu is, niet meer gegarandeerd worden, waardoor zij de openingsuren hebben moeten aanpassen. Hij geeft dit mee omdat hij verwacht dat de raadsleden hier ook vragen over zullen krijgen. De belangrijkste aanpassingen zijn het ochtendzwemmen dat enkel nog op maandag zal doorgaan en op zondag zullen zij helemaal gesloten zijn. Zij gaan dit week per week bekijken, maar deze maatregeling zal toegepast worden tot en met het pinksterweekend. Het vervolg hangt af van het herstel van de zieken en bij mogelijke aanwervingen van extra personeel. De enige garantie is dat zij er echt alles aan doen om uit deze impasse te komen en zo snel mogelijk hun werking terug op punt te zetten, zoals het in het verleden was.

Jeff Dierckx vraagt of de zwemlessen nog gewoon doorgaan.

Schepen Van Otten geeft mee dat er een aantal lessen wegvallen, maar over welke dat exact gaat, weet hij niet. Hij kan wel meegeven dat de mensen die ingeschreven zijn voor lessen die geannuleerd worden, zelf persoonlijk verwittigd zouden worden/zijn.

Jeff Dierckx deelt mee dat het zwembad qua communicatie soms echt een ramp is. Zij zetten soms iets op facebook en niet op de website. Misschien dat de stad kan wijzen op een duidelijke communicatie via alle mogelijke kanalen.

Schepen Van Otten geeft mee dat hij dit al geagendeerd heeft op het college. Vanmorgen werd er al in overleg gegaan met de mensen van het zwembad. Er hing vanmorgen een affiche aan de deur met de melding dat het zwembad gesloten is. Hij heeft aangegeven dat dit niet kon: op deze manier creëer je onrust. Hij heeft meegegeven dat men de deuren moet openstellen zodat het personeel aan de balie het cliënteel kan informeren over de stand van zaken.

Bart Voordeckers deelt mee dat hij deze vraag voor de gemeenteraad heeft ingediend. Hij heeft ook al vernomen dat de zwemlessen voor scholen geschrapt zijn en vraagt of het misschien mogelijk is om op de gemeenteraad een opsomming te geven welke dingen er wegvallen. Vooral voor verenigingen is er behoorlijk wat impact. Hij vraagt zich ook af hoe het zit met de eindtermen van de schoolkinderen.

Schepen Van Otten bevestigt dat het schoolzwemmen voor hem prioriteit heeft. Morgen op het college zal dit verder besproken worden. De stad doet de uitbating van het zwembad niet zelf, maar kan wel aangeven wat er wél moet gebeuren en wat primeert, en dat is zeker en vast het schoolzwemmen. Dan moeten ze maar iets anders schrappen. Naar de verenigingen hebben zij zelf gecommuniceerd. De verenigingen voorzien zelf in redders en dergelijke om die clubs hun werking te kunnen garanderen.

Hannes Anaf vraagt of er al juridisch werd bekeken wat je daar tegen in kan brengen. Eventueel een deel van de jaarlijkse toelage inhouden, of kan dit aanzien worden als overmacht.

Schepen Van Otten meldt dat ze zich nog juridisch aan het informeren zijn, want ze werden vrijdag nog maar in kennis gesteld. Hierover moet dan verder afgestemd worden binnen het college.

Schepen Wittebolle geeft aan dat de regeling momenteel geldt tot en met het pinksterweekend, maar binnenkort is het zomervakantie.

Schepen Van Otten vult aan dat het zwembad geen probleem voorziet in de zomervakantie omdat ze dan beroep kunnen doen op jobstudenten. Maar dat zijn allemaal vragen die we binnen het college moeten bespreken en verder moeten afstemmen. Morgen wordt er ook met scholen samengezeten om dit te bespreken. Hij probeert dit in kaart te brengen, maar belooft niet om dat allemaal exact te weten.

Bart Voordeckers meent dat het maandag wel de ideale moment is om iedereen hierover in te lichten.

Schepen Van Otten bevestigt dat hij alle beschikbare info maandag op de gemeenteraad zal brengen.

Eric Vos meent dat er in het contract ook een systeem is opgenomen om op regelmatige basis samen te komen over de opvolging van de exploitatie. Hij vraagt zich of er voor deze omstandigheid werd samengekomen of op welke manier dit werd meegedeeld?

Schepen Van Otten meldt dat er vrijdag gebeld geweest is. Er was een structureel overleg ingepland deze voormiddag. Er werden enkele momenten op maandag doorgegeven, maar op geen van de voorstellen konden beide partijen samen aanwezig zijn. Daarom werd er afgesproken om dit even intern te bespreken. Hij heeft dan samengezeten met het diensthoofd en degene die alles opvolgt wat de infrastructuur betreft en bekeken welke impact dat heeft. Vanmorgen zijn ze dan in overleg met de mensen van het zwembad gegaan. Tweemaal per jaar is er een structureel overleg met het zwembad. Als er heikel punten zijn, wordt er een overleg tussendoor ingepland om sneller in communicatie te gaan.

Eric Vos bevestigt dat het een globaal probleem is en al enkele weken in het nieuws is. Maar hij vindt dat het misschien interessant kan zijn om te weten of de lopende arbeidsvoorwaarden voor die redders vergelijkend is met andere infrastructures. Omdat zij anders misschien niet kunnen concurreren met nieuwe redders die op de arbeidsmarkt komen.

Schepen Van Otten geeft mee dat zij zelf mensen aanbrengen om die cursus te volgen. Zij betalen die cursus ook in de hoop hen dan zo later te kunnen aantrekken. Op dit moment is er een jobhopping en redders bekijken waar zij de beste voorwaarden krijgen.

Kurt Persegael meent dat sensoren onder water dé toekomst zijn. Zo heb je minder redders nodig. Maar zo ver zijn we nog lang niet.

Uit het publiek komt nog de vraag of leraren lichamelijke opvoeding kunnen worden ingeschakeld voor het schoolzwemmen.

Schepen Van Otten meldt dat sommige scholen dit al doen, leerkrachten inschakelen. Maar niet elke school heeft de capaciteit om dit te kunnen doen.

Het publiek vult nog aan dat er tussen de scholen onderling zou kunnen afgesproken worden, dat gekwalificeerde leerkrachten het tekort voorlopig opvangen.

Schepen Van Otten denkt dat leerkrachten het niet altijd zien zitten om dit voor een andere school te doen.

Eric Vos vult nog aan dat leerkrachten lichamelijke opvoeding niet automatisch redders zijn en dus ook niet allemaal gekwalificeerd zijn.

Schepen Van Otten rondt af met de melding dat hij wilde meedelen wat er momenteel speelt en vraagt om het verder te delen in de fracties.

Charlotte Verboren
Commissiesecretaris